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Min formandsberetning 2018: 
"På opfordring fra generalforsamlingen 2017 har VEOK afholdt to medlemsmøder siden da. Første 
gang i oktober 2017. Her holdt pastor Hornbæk-Madsen et oplæg om "Kirken siden Vaticanum II". 
Han talte om udviklingen i antallet af katolikker i Verden og om situationen i almindelighed. Andet 
møde var i marts 2018. Her var emnet "Kirkens dogmer og kirkedisciplin" og mulighederne for 
menighedsrådene og vort Pastoralråd. På mødet blev det hævdet, at kvaliteten af præsterne i 
Danmark er stærkt svingende. 
På generalforsamlingen berettede Paul Jørgensen om WAC's, vor internationale organisations, 
møde i marts 2018. Der var rapporter om situationen medlemsforeningernes hjemlande. Der var 
en generel mistillid til biskopperne rundt omkring, biskoppernes manglende lydhørhed og 
manglende villighed til dialog med de troende, vi ønsker nye regler for bispevalg. Et andet emne 
var kvindernes forhold og begrænsede muligheder i Kirken, kvinder bør have mulighed for 
præstevielse. Et tredje emne var ønsket om et nyt vatikanerkoncil, er tiden moden, eller er det 
bedre at vente et par år. Et fjerde emne var: Hvad kan vi vente af en ny pave efter pave Frans? Et 
femte emne: Den forventede helgenkåring af Paul VI, et synspunkt var: Jo flere paver og andre 
som helgenkåres, jo mere ligegyldig bliver en helgenkåring. Den brasilianske delegation fortalte 
om et stort, kommende lægmandsmøde i Aparacida i Brasilien i den kommende efterår, det skal 
være en opfølgning synoden i Mendelin i 1968, der handlede om befrielsesteologien." 
Skal jeg bestille lokale til den ekstra generalforsamling d. 3.6.2018? 
Paul 
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